
 
 

 
 
Til  
Slagelse Kommune 
 
 
 
 
 
 
 
 

Omø, den 9. april 2024. 
 
 
Omø ønsker at blive undtaget for taxalovgivningen  
 
Folketinget har besluttet, at på småøer, hvor der ikke er taxakørsel, kan øerne tilkendegive overfor 
kommunen, at de ønsker at blive undtaget for lov om taxakørsel, hvorefter kommunen anmoder 
Transportministeriet om en undtagelse. 
 
Vi skal hermed bede Slagelse Kommune henvende sig til Transportministeriet med henblik på at anmode 
om, at Omø fritages fra Taxaloven.  
 
Omø opfylder betingelserne for undtagelse, som er 

• at øen ikke er bro- eller landfast og 
• at der ikke i almindelighed finder taxikørsel sted på øen 

 
Der kommer aldrig taxa til Omø, og især ældre øboere uden bil og besøgende efterspørger transport på 
Omø, fx til og fra færgen. Derfor vil en mulighed for at blive undtaget fra taxaloven understøtte mobiliteten 
på Omø.  
 
Vi har en interessetilkendegivelse fra en chauffør, som gerne vil afprøve konceptet. 
 
 
 
 
Venlig hilsen 
 
Dorthe Winther 
Formand 
Omø Beboer- & Grundejerforening 
 


